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ÖSTERMALMS   
STADSDELSFÖRVALTNING           Protokoll  
HANDIKAPPRÅDET                    2006-03-09  
 

Justerat: 2006-03-13 
 
 
……………………………. ...…………………………. 
Jan Wihlborg IFS/CS   Per-Ola Larsson RSMH 
 
Närvarande:  
Ledamöter:               mötesordförande Jan Wihlborg  IFS/CS 
   Per-Ola Larsson RSMH 

Anita Åkerhielm HiS 
Åsa Borgström  NHR 
Ulf Lettermark SRF § 8-20 
   

Frånvarande: ordförande Agnetha Mbuyamba  RBU 
   Margareta Lilliestråle FA 
 
Sekreterare:   Solveig Blid   
       
Tjänstemän:  programchef Anna-Lena Christensson § 1- 10, 19 

  enhetschef  Jan Rönnberg § 1- 7 
  planeringssekreterare Anna-Maria Klint § 19 
  rörelsepedagog Barbara Schwanhäusser § 20 
 

Sammanträdet hölls vid Östermalms stadsdelsförvaltning, Karlavägen 104, i 
sammanträdesrummet Brahe kl. 13.30-17.00. 
 
§ 1. Sammanträdet öppnas 
Mötesordförande Jan Wihlborg, öppnade mötet och hälsade alla välkomna. 
 
§ 2. Godkännande av dagordningen 
Punkt 15 utgår, frågan tas upp under punkt 6 A, Underlag till budget 2007-2009.  
Till övriga frågor anmäldes: 

• Skrivelse från valnämnden. 
• Utvecklings- och trygghetsanställningar. 
• Redovisning av verksamhet med personliga ombud. 
• Byggnation på Kampementet. 

 
För övrigt godkändes dagordningen.   
 
Samtliga frågor skrivs i protokollet i den ordning de behandlades på mötet. 
 
§ 3. Utseende av protokolljusterare 
Per-Ola Larsson utsågs att tillsammans med mötesordförande Jan Wihlborg justera dagens 
protokoll.  
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§ 4. Datum för protokollsjustering 
Protokollet finns för justering i förvaltningens reception Karlavägen 104, 
2006-03-13 efter kl. 13.00.  
 
§ 5. Föregående protokoll  
I föregående protokoll 2006-02-02 står under punkt 6 verksamhetsberättelse för 2006, det ska 
vara 2005. För övrigt godkändes föregående protokoll och lades till handlingarna.  
 
§ 6 A. Underlag till budget 2007-2009  
(även punkt 15, Det strategiska ärendet, utkast med i utskicket) 
Anna-Lena Christensson redogjorde för ärendet, som också kallas ”treåringen”.  
Varje år görs en ”treåring” för att fullmäktige ska ges underlag för planering av den 
kommande treårsperioden. I ”treåringen” ska stadsdelsnämnden lyfta fram trender och göra 
långsiktig planering utifrån information och kunskaper om befolkningsprognoser och 
planerad nybyggnation bl.a. På Östermalm är trenden att antalet skolbarn minskar, antalet 
födslar ökar och antalet äldre-äldre minskar. I ”treåringen” tas det upp om It-stöd inom 
äldreomsorgen, medborgarnas behov, chefs- och personalfrågor. Ärendet skrivs utifrån 
nuvarande politisk majoritets intentioner. Förvaltningen skriver ärendet utifrån givna 
ramar/rubriker/anvisningar. 
 
Handikapprådet begär att det under rubriken på s 6, ”Behov av utbyggnad av verksamheter 
inom omsorg om funktionshindrade” läggs till: 

• Det måste planeras insatser för alla funktionshindrade, även personer över 65 år och 
under 20 år. 

• Det planerade byggandet av bostäder för funktionshindrade och psykiskt 
funktionshindrade täcker inte framtida behov. I möjligaste mån ska de personer som 
bor på institutioner och liknande ute i landet beredas boende på hemorten.  

• Förvaltningen ska enligt lag tillämpa LSS-lagstiftningen, som möjliggör ekonomisk 
kompensation även för personkrets 3. 

 
Ledamöterna i handikapprådet önskar kommande år ha anvisningarna från 
kommunfullmäktige tillsänt sig så snart de kommer till förvaltningen. 
  
§ 6 B. Lokala STAN-programmet  
(utkast med i utskicket) 
Varje stadsdelsförvaltning ska göra ett lokalt program utifrån STAN-programmet 
(Stockholms Tobaks-, Alkohol och Narkotikapolitiska program). Ärendet kommer att tas på 
nämnden i maj.  
 
Ärendet bordlades. Ledamöterna önskar kopia av STAN-programmet för hela staden. 
 
§ 6 C. Tjänsteutlåtande Stoppa nedskärningen i särskolan  
(utkast med i utskicket) 
Fråga uppkom om varför bara 2 av 19 funktionshindrade barn går i skola på Östermalm. En 
förklaring är att särskilda särskolor inte finns på Östermalm. 
 
Handikapprådet beslöt att bjuda in representant från Barn och Ungdom för att berätta vad 
förvaltningen gör för att funktionshindrade barn ska kunna gå i skola i hemstadsdelen.   
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§ 7. Vad gör förvaltningen för de hemlösa 
Jan Rönnberg redogjorde för kriterier för att betraktas som hemlös och stadsdelens insatser 
för hemlösa. Hemlös är en person inte har hyres- eller bostadsrättslägenhet, 
andrahandskontrakt eller är stadigvarande inneboende med kontrakt. Förvaltningen ansvarar 
för personer som är aktuella på förvaltningen när de blir avhysta, tills de får ett ordnat boende. 
För icke aktuella personer finns en 2-årsregel som reglerar ansvaret.  
 
Det finns uppsökare både inom förvaltningen och på Enheten för hemlösa, inom staden, som 
arbetar med motivationsarbete med de hemlösa.   
 
§ 8. Förslag på EU-projekt  
Anna-Lena Christensson redogjorde för två aktuella förslag: 

• Projekt ökad anställningsbarhet 
• Projekt hemstödsteam 
 

Projekt ökad anställningsbarhet är en strukturerad verksamhet med friskvårdsinsatser (livsstil, 
hälsa, kost och motion) för klienter och även för sjukskriven personal. Medel ska sökas för en 
projektledare och fyra friskvårdscoacher. 

 
Projekt hemstödsteam är en verksamhet med praktiskt strukturerat hemstöd i vardagen för 
personer med Asperger syndrom, ADHD m.m. Medel ska sökas för en biståndshandläggare 
och två boendestödjare med specialkompetens. 
 
Per-Ola Larsson har inkommit med ett cirkulär från Kommunförbundet (cirkulär 2005:118) 
om Utvecklings- och trygghetsanställningar, ny arbetsmodell för personer med 
funktionshinder som medför nedsatt arbetsförmåga (se övriga frågor). Kanske kan den 
modellen vara användbar i något av projekten. 

 
Handikapprådet ser positivt på båda förslagen och tycker det är bra förslag.  

 
§ 10. Sysselsättning personkrets 3  
Love Larsson kunde inte närvara, Anna-Lena Christensson redogjorde för frågan. För 
närvarande pågår diskussioner i staden, men inga konkreta planer finns. För Östermalm är det 
aktuellt att diskutera frågan förvaltningsövergripande med övriga norra innerstadsstadsdelar, 
då underlaget i en stadsdel troligen är för litet.   
 
Handikapprådet föreslår att det tillsätts en arbetsgrupp för att arbeta med frågan och att 
Love Larsson till nästa möte skriver ner några rader om aktuell situation vad gäller planer 
och diskussioner i staden, för att ha som diskussionsunderlag. Handikapprådet kan inte 
acceptera att personer tillhörande personkrets 3 fortfarande är utan sysselsättning. 
 
Per-Ola Larsson har inkommit med ett cirkulär från Kommunförbundet (cirkulär 2005:118) 
om Utvecklings- och trygghetsanställningar, ny arbetsmodell för personer med 
funktionshinder som medför nedsatt arbetsförmåga (se övriga frågor). Kanske kan den 
modellen vara användbar för målgruppen. 
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§ 19. Övriga frågor: 
• Redogörelse till länsstyrelsen för verksamhet med personliga ombud 2005 

 
Handikapprådet anser att det ska vara två personliga ombud och att samma frågor om 
personliga ombudsverksamheten som ställs till stadsdelsförvaltningarna av länsstyrelsen, 
Socialstyrelsen och socialtjänstnämnden också borde ställas till brukarorganisationerna.  
 

• Skrivelse från valnämnden. 
Anna-Lena Christensson förtydligade att det inte är stadsdelsnämnden som bereder frågan om 
val- och röstmottagningslokaler, utan valnämnden. Skrivelsen/informationen skickas ut till de 
lokala handikappråden för att ge möjlighet att inkomma med synpunkter och information.  
 
Handikapprådet erbjöd att ledamoten Åsa Borgström, som är rullstolsburen, ställer upp med 
sakkunskap och kan inventera föreslagna lokaler tillsammans med tjänsteman från 
valnämnden, om valnämnden önskar det. 
Handikapprådet beslöt att tillskriva valnämnden i frågan och att skrivelsen bifogas 
protokollet som bilaga.  
 
§ 9. Tjänsteutlåtande Yttrande till kommunstyrelsen om rapporten av stadens sociala 
program för att minska prostitutionen 
( med i utskicket) 
Handikapprådet framförde att problem med både prostitution och missbruk börjar långt ner i 
åldrarna. Arbete måste bedrivas förebyggande och utbildning i frågor om prostitution bör 
inledas tidigt i skolan. 
 
§ 11. Bordlagd fråga Medborgarförslag om organisationen av handikappomsorgen  
(förslag från Per-Ola Larsson med i utskicket) 
I förslaget föreslår Per-Ola Larsson att stadsdelsnämnden ska göra om organisationen för 
personer med funktionshinder så att alla funktionshindrade, även psykiskt funktionshindrade, 
oavsett ålder, ska tillhöra samma avdelning/programområde inom stadsdelsförvaltningen.  
 
Frågan bordlades. 
 
§ 12. Barnfrågor – Skolskjutsar  
Fråga uppkom på mötet 2006-02-02 om att det nuvarande systemet är för ”stelbent” och 
utestänger barn från kontakt med jämnåriga (riktlinjer för skolskjutsar med i utskicket).   
 
Frågan bordlades. 
 
§ 13. Möte med pensionärsrådet 2006-03-13  
Förslag har kommit från förvaltningen om att ha gemensamma möten för pensionärsrådet och 
handikapprådet. Pensionärsrådet har inbjudit handikapprådet till sammanträde 2006-03-13.  
 
Frågor att diskutera med pensionärsrådet: 

• Funktionshinder ökar med åldern, hur bevakar pensionärsrådet frågor om 
funktionshinder.  

• Heminstruktörer för personer över 65 år. 
• Snöröjning – ett problem för funktionshindrade. 
• Situationen för psykiskt funktionshindrade personer över 65 år. 
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§ 14. Möte med nämnden 2006-04-04  
(beredningsnämndens sammanträde) 
Enligt instruktionerna för handikappråden ska handikapprådet träffa hela nämnden en gång 
per år och nämndens presidium en gång per år. Handikapprådet är inbjudet till 
beredningsnämndens sammanträde 2006-04-04, kl. 17.30.  
 
Solveig Blid vill ha två frågor var från varje ledamot inför sammanträdet, senast den 2006-03-
27. Frågorna ska delges nämndens ordförande före mötet.  
 
§ 15. Det strategiska ärendet 
Frågan stryks, se fråga 6 A, Underlag till budget 2007-2009. 

 
§ 19. Övriga frågor 

• Byggnation på Kampementsgatan 
Anna-Maria Klint, planeringssekreterare inom Kultur och Miljö redogjorde för planerad 
bebyggelse på Kampementsgatan. Tre stycken sexvåningshus ska byggas längst bort på gatan. 
 
Handikapprådet framförde att gatan måste vara tillräckligt bred för att möjliggöra för 
färdtjänst, rullstolar, permobilar m.m. att komma fram.  
 
Husen och omgivningarna ska vara tillgängliga och handikappanpassade enligt gällande 
regelverk.  
 
Handikapparkeringsplatser ska finnas nära varje hus.   
 
§ 16. Aktivitetslistan - ta upp på följande möten 
Lägga till att bjuda in representant från Barn och Ungdom, se fråga 6 C.  
 
§ 17. Synpunkter/frågor kring info i utskicket 
Inga synpunkter eller frågor uppkom från handikapprådet. 
 
§ 18. Listan på inkommen info  
Inga synpunkter eller frågor uppkom från handikapprådet. 
 
§ 20. Psykomotorik för barn  
Barbara Schwanhäusser redogjorde för sitt projekt med rörelseaktiviteter för 
funktionshindrade barn.  
 
Barbara är specialpedagog och psykomotoriker, utbildad i Tyskland och Finland. Projektet 
drivs i Kompetensfondens regi och är en kompetensutveckling av pedagoger i låg och 
mellanstadiet. Barbara arbetar med läran om rörelsens betydelse för utvecklingen, med 
rörelseaktiviteter utifrån speciella metoder. Rörelser kombineras med perception. Metoderna 
kan användas för såväl unga som gamla med olika funktionshinder.  
 
För mer beskrivning se bilagor. 
 
§ 19. Övriga frågor 
Övriga frågor har behandlats tidigare under mötet som särskilda punkter, förutom punkten 
Utvecklings- och trygghetsanställningar, som tagits upp under punkterna 8 och 10. 
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§ 20. Avslutning  
Mötesordföranden tackade samtliga närvarande och avslutade mötet. 
 
 
Bilagor: 

1. Aktivitetslistan. 
2. Skrivelse till valnämnden. 
3. Psykomotorik för elever i behov av särskilt stöd. 


